
Protokół nr  2604/08 
z  posiedzenia 

Komisji Edukacji Rady Miasta Gdańska 
z dnia 19 marca 2008 r . 

w Nowym Ratuszu, pr zy ul. Wały Jagiellońskie 1 

Posiedzenie Komisja rozpoczęła o godz. 16:00 

Obecność: 
Posiedzenie Komisja odbyła w 6osobowym składzie, wg załączonej  listy obecności, 
która  stanowi  załącznik  nr  1  do  protokołu,  czyli  było  quorum  do  podejmowania 
prawomocnych decyzji. 

Lista pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu Komisji stanowi załącznik nr 2 
do protokołu. 

Posiedzeniu  przewodniczył  radny  Piotr   Gierszewski,  który  po  przywitaniu 
zaproszonych  gości  i  członków  komisji    przedstawił  następujący  porządek 
posiedzenia: 
1.  Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie 
uchwalenia budżetu miasta Gdańska na 2008 rok – druk nr  612 

2. Inwestycje, modernizacje w placówkach oświatowych 

3. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia najniższego wynagrodzenia 
zasadniczego  w  Iszej  kategor ii  zaszeregowania  oraz  uzgodnienia  war tości 
jednego  punktu  w  złotych  w  tabeli  punktowych  r ozpiętości  kategor ii 
zaszeregowania  dla  pr acowników  administracji  i  obsługi  zatr udnionych  w 
placówkach oświatowych prowadzonych pr zez Gminę Miasto Gdańsk – druk nr  
620 

4. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie wydzielania śr odków finansowych z 
pr zeznaczeniem  na  pomoc  zdrowotną  dla  nauczycieli  i  nauczycieli  emerytów  i 
rencistów  kor zystających  z  opieki  zdrowotnej,  określenia  r odzajów  świadczeń 
pr zyznawanych  w  ramach  tej  pomocy    oraz  warunków  i  sposobu  ich 
pr zyznawania – druk nr  618 

5.  Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie wynagradzania  nauczycieli  szkół  i 
placówek, dla których organem prowadzącym jest Miasto Gdańsk – druk nr  619 

6.  Analiza  kosztów  usług  pr zedszkolnych  ze  wskazaniem  „najdroższych”  i 
„najtańszych” placówek i pr zyczyn takiego stanu 

7.Wytyczne do arkuszy organizacyjnych szkół i placówek oświatowych



8 .Sprawy  bieżące, wolne  wnioski, korespondencja 

Za tak zaproponowanym porządkiem obrad głosowano jednogłośnie 4 głosami za. 

PUNKT 1 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia 
budżetu miasta Gdańska na 2008 rok – druk nr  612 

Mar ia Wonerska  –  zastępca Dyrektora Wydziału  Finansowego UM  zreferowała 
projekt uchwały w zakresie działania komisji. 

Nie  było  żadnych  pytań,  przystąpiono  do  głosowania  nad  pozytywnym 
zaopiniowaniem uchwały. 

USTALENIA KOMISJI: 
Komisja    po  wysłuchaniu  informacji  i  wyjaśnień    złożonych  przez  p.  Marię 
Wonerską  –  zastępcę Dyrektora Wydziału  Finansowego UM –  jednogłośnie  4 
głosami za – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w zakresie działania 
Komisji 
OPINIA  Nr 2604/146/52/08 

PUNKT 2 
Inwestycje, modernizacje w placówkach oświatowych 

Jerzy Chołuj – Dyrekcja Rozbudowy Miasta Gdańska poinformował, że zgodnie z 
planem  budżetowym,  remonty  zostały  określone  na  kwotę  26 690 000  zł.  Jest  to 
więcej  niż  w  latach  ubiegłych  ale  zdecydowanie  za  mało  na  potrzeby  gdańskich 
placówek. Trzeba spełnić wymagania sanepidu. Negocjacje z sanepidem zaowocowały 
tym, że zostały ograniczone żądania sanepidu na przyszły rok do kwoty 22 000 000 zł 
a  na  kolejny  rok  do  24 000 000  zł. Oprócz  żądań  sanepidu  są  bieżące wydatki  typu 
remonty,  naprawy.  Kwoty,  które  są  do  dyspozycji  są  zdecydowanie  za  małe  na 
przeprowadzenie wszystkich remontów i zabezpieczenie budynków. Niektóre budynki 
mają  do  usunięcia  toksyczne  substancje.  Ten  rok  jest  najbardziej  pracowity  dla 
DRMG, robimy to co można jak najszybciej wykonać np. wymiana stolarki okiennej. 
Remont  wykonuje  się  w  30%  a  w  kolejnych  latach  kolejne  30%.  Przykładowo  na 
remont  węzła  żywieniowego  w  Zespole  Szkół  Rolniczych  na  Smoleńskiego 
przeznaczono  300 000  zł  a  potrzeba  1 000 000  zł.  Dodał,  że  liczył  na  to,  że  będą 
dodatkowe pieniądze, mowa była o 6 000 000 zł. To była nadzieja dla wszystkich bo 
jest  wiele  spraw  do  załatwienia.  Poprosił  Komisję  o  wsparcie  w  przyznaniu 
jakiejkolwiek dodatkowej kwoty pieniężnej na remonty. 

Piotr   Gierszewski  –  pr zewodniczący  Komisji  powiedział,  że  Komisja  już  dwa 
wnioski złożyła na  ten  rok w sprawie przyznania dodatkowych pieniędzy. Mówi się, 
że  w  kwietniu  będzie  przygotowany  projekt  w  sprawie  przyznania  dodatkowych 
pieniędzy  na  drobne  naprawy  w  kwocie  1 500 000  –  2 000 000  zł.  Drugi  wniosek



dotyczył prośby o przeznaczenie wolnych środków finansowych na remonty placówek 
oświatowych. Jest szansa, że kwota 6 000 000 zł będzie przyznana na remonty. 

Jerzy  Chołuj  –  Dyrekcja  Rozbudowy Miasta  Gdańska  dodał,  że  jeżeli  chodzi  o 
realizację  bieżących  zadań,  to  te  główne  remonty  będą  wykonywane  w  okresie 
wakacyjnym. Pojawiły się jednak problemy typu brak siły roboczej i jest to przyczyną 
zwłoki.  Przygotowany  harmonogram  będzie  musiał  ulec  zmianie.  Ponadto  potrzeba 
więcej pieniędzy niż te, które mamy obecnie do dyspozycji. DRMG ma przygotowany 
program, który daje oszczędności rocznie średnio 15% ale muszą być jakieś nakłady. 

Piotr   Gierszewski  –  pr zewodniczący  Komisji  poprosił  o  przedłożenie  radnym 
informacji o planowanych remontach w czasie wakacji. 

Jerzy  Chołuj  –  Dyrekcja  Rozbudowy  Miasta  Gdańska  zobowiązał  się  do 
przekazania tej informacji. 

Bożena  Brauer     Pr zewodnicząca  Komisji  Międzyzakładowej      Pr acowników 
Oświaty  i Wychowania NSZZ „Solidarność” w Gdańsku powiedziała,  że  związki 
zawodowe  otrzymują  informacje  od  dyrektorów,  że  strasznie  drogie  są  prace 
remontowe  wykonywane  przez  DRMG.  Zapytała  czy  nie  można  tych  samych  prac 
wykonać tańszym kosztem. 

Jerzy Chołuj – Dyrekcja Rozbudowy Miasta Gdańska wytłumaczył, że wykonawca 
jest wybierany w drodze przetargu, wybierana jest więc najkorzystniejsza oferta i tym 
samym  najtańsza. Dyrektorzy  również musieliby  przeprowadzać  przetarg więc  efekt 
byłby ten sam. 

Teresa Tyl –  prezes Związku Nauczycielstwa Polskiego w Gdańsku zapytała  czy 
jest  możliwość  żeby  rozpoczęte  procedury  związane  z  remontami  zamykały  się 
kompleksowo, żeby przeprowadzać od razu wszystkie remonty jakie są wymagane w 
danej placówce. 

Jerzy  Chołuj  –  Dyrekcja  Rozbudowy  Miasta  Gdańska  odpowiedział,  że  jest  to 
możliwe  ale  potrzeba  na  to  zbyt  wiele  czasu.  W  Gdańsku  jest  ok.  250  obiektów, 
przeprowadzając remonty w całości byłyby pieniądze na 5 obiektów. 

Nie  było  więcej  pytań,  dyskusję  zakończono  i  przystąpiono  do  kolejnego  punktu 
posiedzenia. 

PUNKT 3 
Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  ustalenia  najniższego  wynagrodzenia 
zasadniczego  w  Iszej  kategor ii  zaszeregowania  oraz  uzgodnienia  war tości 
jednego  punktu  w  złotych  w  tabeli  punktowych  r ozpiętości  kategor ii 
zaszeregowania  dla  pr acowników  administracji  i  obsługi  zatr udnionych  w



placówkach oświatowych prowadzonych pr zez Gminę Miasto Gdańsk – druk nr  
620 

Jerzy  Jasiński  –  zca  Dyrektora  Wydziału  Edukacji  UM  zreferował  projekt 
uchwały. 

Nie było żadnych pytań, przystąpiono do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem 
projektu uchwały. 

USTALENIA KOMISJI: 
Komisja    po wysłuchaniu  informacji  i wyjaśnień    złożonych  przez  p.  Jerzego 
Jasińskiego – zastępcę Dyrektora Wydziału Edukacji –  jednogłośnie 5 głosami 
za – pozytywnie zaopiniowała pr ojekt uchwały. 
OPINIA  Nr 2604/147/53/08 

PUNKT 4 
Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  wydzielania  śr odków  finansowych  z 
pr zeznaczeniem  na  pomoc  zdrowotną  dla  nauczycieli  i  nauczycieli  emerytów  i 
rencistów  kor zystających  z  opieki  zdrowotnej,  określenia  r odzajów  świadczeń 
pr zyznawanych  w  ramach  tej  pomocy    oraz  warunków  i  sposobu  ich 
pr zyznawania – druk nr  618 

Jerzy  Jasiński  –  zca  Dyrektora  Wydziału  Edukacji  UM  zreferował  projekt 
uchwały. 

Nie było żadnych pytań, przystąpiono do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem 
projektu uchwały. 

USTALENIA KOMISJI: 
Komisja    po wysłuchaniu  informacji  i wyjaśnień    złożonych  przez  p.  Jerzego 
Jasińskiego – zastępcę Dyrektora Wydziału Edukacji –  jednogłośnie 5 głosami 
za – pozytywnie zaopiniowała pr ojekt uchwały. 
OPINIA  Nr 2604/148/54/08 

PUNKT 5 
Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  wynagradzania  nauczycieli  szkół  i 
placówek, dla których organem prowadzącym jest Miasto Gdańsk – druk nr  619 

Jerzy  Jasiński  –  zca  Dyrektora  Wydziału  Edukacji  UM  zreferował  projekt 
uchwały. 

Piotr  Gierszewski – pr zewodniczący Komisji otworzył dyskusję.



Patrycja  Mlejnek  Gałęza  –  wicepr zewodnicząca  komisji  zapytała  o  zestawienie 
płac nauczycieli z Gdańska z innymi miastami. 

Jerzy  Jasiński  –  zca Dyrektora Wydziału  Edukacji  UM  odpowiedział,  że  płace 
gdańskich nauczycieli  na  tle nauczycieli  z  innych miast  przedstawiają  się  różnie. Są 
miasta,  gdzie  są  wyższe  płace  i  są  takie,  gdzie  są  niższe.  Gdańsk  jest  na  średnim 
poziomie wysokości płac. 

Bożena  Brauer     Pr zewodnicząca  Komisji  Międzyzakładowej      Pr acowników 
Oświaty  i  Wychowania  NSZZ  „Solidarność”  w  Gdańsku  powiedziała,  że 
trzykrotnie  były  prowadzone  rozmowy  związków  zawodowych  w  sprawie  płac.  Na 
ostatnim  spotkaniu  negocjacyjnym okazało  się,  że  nie ma  pieniędzy  na  zwiększenie 
dodatków za wychowawstwo i dla dyrektorów. Były proponowane przez związki inne 
zapisy  ale  się  nie  pojawiły,  stąd  też  powstał  protokół  rozbieżności.  W  Gdyni  i  w 
Sopocie ten dodatek wzrósł znacznie, dlaczego więc w Gdańsku tak trudno znaleźć na 
to pieniądze. 

Jerzy Jasiński – zca Dyrektora Wydziału Edukacji UM potwierdził, że odbyły się 
takie  spotkania  ze  związkami  ale  było  to w momencie,  kiedy  nie  było wiadomo,  że 
płace  nauczycieli  wzrosną  o  10%.  58%  naszego  budżetu  stanowi  subwencja,  42% 
pochodzi  ze  środków  własnych  miasta.  Mając  możliwość  jakiegokolwiek  manewru 
miasto  zdecydowało  zawnioskować  o  tych  najniżej  uposażonych  w  placówkach 
oświatowych. 

Piotr  Gierszewski –  pr zewodniczący Komisji wyraził  poparcie  i  akceptację wobec 
podwyżek dodatków funkcyjnych. Przypomniał, że w zeszłym roku Prezydent Miasta 
wyraźnie dawał do zrozumienia, że dodatki za wychowawstwo i dla dyrektorów będą 
systematycznie podwyższane. Tymczasem w tym roku takich podwyżek nie było. 

Mar ia Małkowska – członek komisji zaproponowała wnieść następujące wnioski do 
Prezydenta: 
1.  O  pr zyznanie  dodatkowych  śr odków  finansowych  na  zwiększenie 
dodatków funkcyjnych dla dyrektorów szkół. 
2.  O  pr zyznanie  dodatkowych  śr odków  finansowych  na  zwiększenie 
dodatku funkcyjnego dla nauczycieli za wychowawstwo. 

Przewodniczący poddał powyższe wnioski pod głosowanie. 

Wyniki głosowania: 
Wniosek nr 1 przyjęto jednogłośnie 5 głosami za, 
Wniosek nr 2 przyjęto 4 głosami za, 1  wstrzymującym się i 0 przeciw. 

Następnie  przystąpiono  do  głosowania  nad  pozytywnym  zaopiniowaniem  projektu 
uchwały – druk nr 619.



USTALENIA KOMISJI: 
Komisja    po wysłuchaniu  informacji  i wyjaśnień    złożonych  przez  p.  Jerzego 
Jasińskiego – zastępcę Dyrektora Wydziału Edukacji –  jednogłośnie 5 głosami 
za – pozytywnie zaopiniowała pr ojekt uchwały. 
OPINIA  Nr 2604/149/55/08 

PUNKT 6 
Analiza  kosztów  usług  pr zedszkolnych  ze  wskazaniem  „najdroższych”  i 
„najtańszych” placówek i pr zyczyn takiego stanu 

Jerzy  Jasiński  –  zca  Dyrektora  Wydziału  Edukacji  UM  przestawił  temat  na 
podstawie  przygotowanego  zestawienia,  rozdanego  radnym,  który  stanowi  załącznik 
nr 3 do protokołu 
Podsumowując  powiedział,  że  na  usługę  przedszkolną  składa  się  kilka  elementów: 
opłata  stała,  która  wynika  z  Uchwały  Rady  Miasta  Gdańska  w  kwocie  213,94  zł, 
dzienna  stawka  żywieniowa,  która  waha  się  od  3,8  zł  do  8  zł,  składka  na  Radę 
Rodziców od 20 do 30zł oraz opłata za zajęcia dodatkowe. 

Po krótkiej dyskusji na temat kosztów usług przedszkolnych w placówkach publicznych 
i niepublicznych, przystąpiono do kolejnego punktu posiedzenia. 

PUNKT 7 
Wytyczne do arkuszy organizacyjnych szkół i placówek oświatowych 

Jerzy  Jasiński  –  zca  Dyrektora  Wydziału  Edukacji  UM  zaprosił  radnych  na 
planowane  spotkania  z  dyrektorami  placówek,  gdzie  będą  omawiane  warunki 
organizacji  roku  szkolnego.  Spotkania  te  są  przewidziane  na  kwiecień.  Dodał,  że 
budżet  gdańskiej  oświaty  przekroczył  500 000  zł.  Przewidywane  jest  zmniejszenie 
zatrudnienia  ze  względu  na  mniejszą  liczbę  uczniów  o  2500,  co  ma  się  odbyć  w 
sposób  naturalny.  Zostały  już  podjęte  decyzje  jeśli  chodzi  o  szkolnictwo 
ponadgimnazjalne, jest tam bogata i szeroka oferta. Planuje się 30 oddziałów mniej, w 
szkołach jest przygotowanych miejsc na 6200 osób. 

Piotr  Gierszewski – pr zewodniczący Komisji przyjął zaproszenie  i podziękował za 
przedstawienie tematu. 

Przystąpiono do kolejnego punktu posiedzenia. 

PUNKT 8 
Sprawy  bieżące, wolne  wnioski, kor espondencja 

Mar ia  Małkowska  –  członek  komisji  zapytała  p.  Prezydent  na  jakim  etapie  jest 
zespół roboczy powołany w sprawie połączenia Szkół Specjalnych 

Ewa  Kamińska  –  zca  Prezydenta  Miasta  Gdańska  odpowiedziała,  że  zespół 
spotkał się po raz pierwszy w poniedziałek. Do zespołu zostali powołani ludzie, którzy



są  zainteresowani  ofertą  dotyczącą  szkolnictwa  specjalnego,  zespół  się  podzielił  na 
trzy  grupy  i  czwartą  uczestniczącą  we  wszystkich  trzech  dotyczącą  doradztwa 
zawodowego.  Jedna  grupa  dotyczy  szkolnictwa  ponadgimnazjalnego  otwartego, 
kolejna  dotycząca  szkolnictwa  zawodowego  specjalnego,  trzecia  grupa  dot.  edukacji 
ponadgimnazjalnej  adresowanej  do  osób  z  głębokim  upośledzeniem.  Na  pierwsze 
robocze, merytoryczne spotkania oba zespoły umówiły się zaraz po świętach:27 marca 
i 28 marca – zespół pracujący nad modelem szkolnictwa specjalnego. Zespoły nie są 
zamknięte,  mogą  być  w  każdej  chwili  poszerzone.  Wypracowane  materiały  będą 
konsultowane przez ekspertów zewnętrznych. Jednym z ekspertów będzie p. Minister 
Hall oraz pani Rektor Wyższej Szkoły Pedagogiki Specjalnej im. M. Grzegorzewskiej. 
Dodała, że obawia się aby kwestia połączenia szkół nie zdominowała prac zespołu bo 
to nie jest najważniejsze w tym momencie, to jest sprawa techniczna. Zespół pracuje 
nad zmianą naboru kształcenia i to jest jego główne zadanie. Są plany aby zarys tych 
modeli  powstał  do  końca  kwietnia,  aby  w  maju  wiadomo  było  z  jaką  propozycją 
startujemy  w  nowym  roku  szkolnym.  P. Minister  Hall  zwróciła  się  do  Kuratorium, 
informując  o  tym  działaniu  również  wszystkich  prezydentów  w  województwie  z 
prośbą o włączenie się do debat dotyczącym dwóch kwestii: obniżenia roku szkolnego 
o rok oraz kwestii zmian programowych edukacji. Cykl tych debat rozpocznie się 14 
kwietnia,  kończy  się  4  czerwca  2008  r.  materiały  na  debatę  są  materiałami 
ministerialnymi. 

Jacek W. Teodorczyk – członek komisji powiedział, że otrzymał pismo od zarządu 
osiedla Osowa  skierowane  do  Prezydenta Miasta Gdańska, w  którym  jest wyrażony 
zdecydowany  sprzeciw  wobec  przeniesienia  ZSS  nr  2  na  Batorego.  Oprócz  tego 
przedstawił również pismo od NZSS „Solidarność”, zajmującego podobne stanowisko. 
Poinformował,  że  ZSS  nr  2  odwiedził  poseł  Maciej  Płażyński,  który  także  jest 
przeciwny łączeniu szkół i obiecał w tej kwestii swoją interpelację. Dodał, że rodzice 
założyli stronę internetową www.szkolanawitastwosza.blox.com , w której prezentują 
argumenty  przeciwko  likwidacji  szkoły.  Również  Rada  Osiedla  Osowa  ma  zamiar 
poprzeć rodziców w protestach. Powiedział, że dostał informację, że kurator już przed 
głosowaniem  RMG  uchwały  o  zamiarze  likwidacji  wydał  opinię  i  już  była 
powiadomiona  dyrekcja  ZSS  nr  2  o  rozwiązaniu  szkół.  Zapytał  czy  ta  kolejność 
podejmowania decyzji jest właściwa. 

Jerzy Jasiński – zca Dyrektora Wydziału Edukacji UM wyjaśnił, że w czasie sesji 
podczas procedowania tych uchwał była mowa o pozytywnej opinii Kuratora. Dodał, 
że opinia jednak nie jest wiążąca bo potrzebna jest zgoda. 

Piotr  Gierszewski – pr zewodniczący Komisji zapytał przedstawicieli ZSS nr 2 czy 
rzeczywiście  była  wydana  taka  opinia  kuratora  i  dlaczego  radni  nie  zostali  o  niej 
powiadomieni. 

Ewa Ignalewska – wicepr zewodnicząca Rady Rodziców, ZSS nr  2 przyznała, że ta 
opinia  była  znana,  następnie  przedstawiła  opinię  Kuratora  Pomorskiego  z  dnia  22 
lutego  2008r.  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  rozwiązanie  ZSS  nr  2  z  dniem  30 
sierpnia 2008r. zgodnie z Ustawą o systemie oświaty. Powiedziała, że Rada Rodziców

http://www.szkolanawitastwosza.box.com/


wystąpiła  do  Pomorskiego  Wojewódzkiego  Konserwatora  Zabytków  w  Gdańsku  o 
opinię  konserwatorską  dotyczącej  stanu  budynku  szkoły  przy  ul.  Batorego  26. 
Rodzicom  mówi  się,  że  na  Batorego  zastaną  wspaniałe  warunki,  że  będzie  sala 
gimnastyczna, podwyższone siatki. Tymczasem konserwator wydał negatywną opinię 
argumentując  zabytkowym  charakterem  auli,  przez  co  wnętrze  nie  może  być 
adaptowane  na  potrzeby  sali  gimnastycznej,  która wymaga  montażu współczesnych 
urządzeń  technicznych  deprecjonujących  wartość  historyczną  i  artystyczną  obiektu. 
Dodała,  że  rodzice  dzieci  z  ZSS  nr  2  nie  chcą  przenosić  swoich  dzieci  do  gorszych 
warunków i jeśli będzie taka potrzeba są gotowi do skierowania sprawy do Rzecznika 
Praw Obywatelskich, Praw Ucznia  lub  innych  instytucji. Poinformowała  również, że 
rodzice byli  na  rozmowie u Kuratora  ale nie  otrzymali  konkretnej odpowiedzi w  tej 
sprawie. 

Krzysztof Wiecki – członek Komisji powiedział, że na ostatniej sesji zwrócił uwagę, 
że w tej sali na Batorego nie będzie można prowadzić zajęć z wychowania fizycznego 
gdyż nie będzie dopuszczona do użytkowania na  salę przez konserwatora  zabytków. 
Pani  Białousów  zaprzeczała  temu  i  zapewniała,  że  nie  będzie  przeciwwskazań  i 
faktycznie  Miejski  Konserwator  Zabytków  wydał  pozytywna  opinię  i  dopuści  do 
przekształcenia  w  salę  gimnastyczną,  natomiast  teraz  dowiadujemy  się,  że 
Wojewódzki Konserwator Zabytków jest przeciwnego zdania. 

Ewa Kamińska – zca Prezydenta Miasta Gdańska wytłumaczyła, że są dwie różne 
opinie. Miasto  ma  ekspertyzę Miejskiego  Konserwatora,  a  o  opinii Wojewódzkiego 
nikt nie wiedział bo została przedstawiona dopiero teraz. 

Krzysztof  Wiecki  –  członek  Komisji  stwierdził,  że  opinia  Wojewódzkiego 
Konserwatora  była  znana  już  dużo  wcześniej  bo  informacja  ta  dotarła  również  do 
dziennikarzy. Następnie dodał, że w ubiegłym roku była sprawa szkół na Powstańców 
Warszawskich, w  tej chwili  jest  sprawa z sześciolatkami. Z obu spraw Prezydent się 
wycofał  pod  wpływem  licznych  protestów  i  pikiet.  Zapytał  czy  dzieci  ze  szkół 
specjalnych  również mają  protestować w  ten  sposób,  żeby wywalczyć  swoje  prawa. 
Zaznaczył,  że  p.  Prezydent  pracowała  przez  wiele  lat  z  taką  młodzieżą  i  dziećmi  i 
dlatego powinna bardziej rozumieć sytuację. Odniósł się krytycznie wobec postawy p. 
Prezydent zarzucając brak wrażliwości na sprawy młodzieży niepełnosprawnej. Dodał, 
że  jeśli dopuści się do likwidacji jednej ze szkół to uczniowie będą szukać placówek 
w  innych  miastach.  Miasto  powinno  zapewnić  swoim  mieszkańcom  odpowiednie 
warunki i pomysł z łączeniem nie jest dobrym rozwiązaniem. 

Piotr   Gierszewski  –  pr zewodniczący  Komisji  zapytał  p.  Dyrektor  ZSS  nr  2  jak 
przedstawia  się  teraz  sytuacja  w  szkole  w  związku  z  dużym  zainteresowaniem 
medialnym,  czy  zapewniony  jest  spokój  i  bezpieczeństwo  dzieci  i  młodzieży  oraz 
pracowników szkoły. 

Ewa Kloza – Dyrektor  Zespołu Szkół Specjalnych Nr  2 odpowiedziała, że pracuje 
się  nieco  trudniej,  jednak  podejmowane  są  starania,  aby  młodzież  niczego  nie



odczuwała. Dodała, że  rodzice są zrozpaczeni  i działają sami, aby zapobiec  łączeniu 
szkół. Mają w sobie wiele energii, determinacji i nadzieję, że uda się ocalić szkołę. 

Jacek  W.  Teodorczyk  –  członek  komisji  zwrócił  się  do  p.  Bożeny  Brauer  z 
zapytaniem  czy  związki  zawodowe  podtrzymują  swój  protest  przeciwko  łączeniu 
szkół. 

Bożena  Brauer     Pr zewodnicząca  Komisji  Międzyzakładowej      Pr acowników 
Oświaty  i  Wychowania  NSZZ  „Solidarność”  w  Gdańsku  odpowiedziała 
twierdząco, związki  skierowały pismo do Prezydenta wyrażające swój protest wobec 
łączenia szkół. 

Ewa Ignalewska – wicepr zewodnicząca Rady Rodziców, ZSS nr  2 dodała, że  już 
5000  osób  złożyło  swoje  podpisy  pod  protestem,  lista  nie  jest  jeszcze  zamknięta  bo 
ciągle  zgłaszają  się  kolejne  osoby.  Zwróciła  uwagę,  że  p.  Prezydent  Adamowicz 
otrzymał  tytuł  „Europejczyka  Roku”  m.in.  za  to,  że  działa  na  rzecz  osób 
niepełnosprawnych,  w  dzieci,  związku  z  czym  rodzice  mają  nadzieje,  że  nie 
pozostanie obojętny wobec sytuacji ich dzieci. 

Krzysztof Wiecki  –  członek Komisji  przeprosił  p.  Prezydent  Kamińską  za  ton w 
jakim  się  do  niej  zwrócił  w  poprzedniej  wypowiedzi,  nie  wycofując  się  jednak  z 
zajmowanego stanowiska. 

Ewa Kamińska – zca Prezydenta Miasta Gdańska odpowiedziała, że w tej chwili 
na  posiedzeniu  jest  gotowa  wyłącznie  do  dyskusji  na  temat  modelu  kształcenia 
ponadgimnazjalnego  osób  niepełnosprawnych,  natomiast  przedmiotem  dyskusji  nie 
powinno  być  dzisiaj  łączenie  szkół.  Decyzja  została  na  razie  jedynie  uruchomiona. 
Powtórzyła, że jest gotowa jedynie do dyskusji dotyczącej merytorycznej strony tego 
poziomu  edukacyjnego,  który  musi  ulec  zmianie.  Takiego  zdania  jest  większość 
zaangażowanych  merytorycznie  w  to  osób  w  Polsce.  Potępiła  „osobiste  wycieczki” 
pod  jej  adresem  i  wracanie  do  przeszłości.  Przyznała,  że  przez  20  lat  pracowała  w 
stowarzyszeniu  prowadzonym  przez  rodziców  dzieci  niepełnosprawnych 
intelektualnie, które póki co nie włączyło się do tej wielkiej dyskusji. Jedni rodzice nie 
mogą  być  przeciw  drugim. Edukacja  na  tym  poziomie  realizowana  jest w Polsce w 
sposób tradycyjny, zdewaluowany, należy ją zmienić. Zaznaczyła, że nie należy tego 
traktować  na  zasadzie  wygranej  lub  przegranej  bo  nie  to  jest  najważniejsze,  nie 
dlatego przyjęła propozycję p. Prezydenta aby coś „wygrywać” lub „przegrywać” oraz 
nie dlatego,  żeby  każde podejmowane działanie  kończyło  się dyskusją dotyczącą  jej 
osobistych kompetencji  i  „osobistych wycieczek” pod  jej adresem.  Zwróciła uwagę, 
że takie niestosowne oceny wobec jej osoby oprócz tego, że ranią, nic nie wnoszą. 

Jacek W.  Teodorczyk  –  członek  komisji  zapytał  p.  Prezydent  czy  jest  zdziwiona 
faktem, iż rodzice chcą uratować szkolę na Wita Stwosza i protestują i czy w związku 
z tym ma wobec nich pretensje.



Ewa  Kamińska  –  zca  Prezydenta  Miasta  Gdańska  odpowiedziała,  że  nie  jest 
zdziwiona  zachowaniem  rodziców,  ani  też  nigdy  nie  miała  jakichkolwiek  pretensji. 
Poprosiła o nie sprowadzanie tej dyskusji do wyrażania swojej opinii na temat postawy 
rodziców bo walczą o swoje prawa, czego nigdy nie kwestionowała. 

Piotr  Gierszewski – pr zewodniczący Komisji poprosił o bardziej rzeczowe pytania i 
nie podejmowanie  tematów osobistych. Podkreślił, że są  to  tematy  trudne, społeczne 
dlatego trudne mogą być też pytania. 

Romana Maćkiewicz – nauczyciel z ZSS nr  2 przyznała, że jest to sprawa budząca 
wiele emocji i padają słowa, które mogą ranić. Rodzice są otwarci na dialog, dyskusje 
i  wszelkie  próby  reformy  i  podejmują  starania  aby  uchronić  swoje  dzieci  przed 
„sprawami  ludzi  dorosłych”.  Przypomniała  p.  Prezydent  o  obietnicy  powołania 
komisji  odpowiedzialnej  za  zbadanie  warunków  w  obu  budynkach  i  poprosiła  o 
szybkie jej powołanie. 

Ewa  Kamińska  –  zca  Prezydenta  Miasta  Gdańska  odpowiedziała,  że  w  jej 
przekonaniu  dane,  którymi  obecnie  są  do  dyspozycji  są  wystarczające  i  nie  ma 
potrzeby  powoływania  dodatkowej  komisji  ekspertów.  Taką  decyzję  trzeba 
odpowiednio  uargumentować  przedstawiając  ją  p.  Prezydentowi.  Powiedziała,  ze 
obiecała  zespół,  który  miał  przygotować  merytoryczne  uzasadnienie  zmian  i  taki 
został powołany, a nie komisję ekspertów bo ekspertyzy już zostały przeprowadzone. 

Piotr   Gier szewski  –  pr zewodniczący  Komisji  przyznał,  że  w  sytuacji,  kiedy  są 
rozbieżności  opinii  konserwatorów  należałoby  wyjaśnić  wątpliwości.  Opinia 
Konserwatora Wojewódzkiego,  która dzisiaj  została przedstawiona  jest  sygnałem,  że 
coś jest nie tak i należałoby to sprawdzić. 

Ewa Kamińska – zca Prezydenta Miasta Gdańska powiedziała, że „wystawiła się” 
do „odstrzału”, nie rezygnuje jednak bo jest przekonana o słuszności swoich racji ale 
jest  gotowa  również  na  przegraną.  Jej  zdaniem  edukacja  ponadgimnazjalna  w 
szkolnictwie specjalnym jest realizowana źle. 

Piotr   Gierszewski  –  pr zewodniczący Komisji  zamknął  dyskusję  i  zaapelował  aby 
prowadzić  spokojny  dialog  i  nie  dać  się  ponieść  emocjom  bo  to  nie  ułatwia  w 
rozwiązaniu  problemu.  Dodał,  że  jego  zdaniem  należałoby  albo  powstrzymać  prace 
zespołu  albo  wrócić  do  punktu  wyjścia,  zostawić  te  szkoły,  prowadzić  normalną 
kwestię powołanego zespołu i wypracowywać wnioski. 

Następnie  przewodniczący  zapoznał  członków  Komisji  z  korespondencją.  Na  tym 
posiedzenie zakończono. 
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